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veg
Arne Lauvrak ny
produksjonsleiar
Arne Lauvrak (65) skal i ein
periode leie produksjons-
verksemda i Kristiansund

produksjonsomrade. Det
har han gjort sidan 10.
mars. Han tok over etter

Gunnar Flemmen, som no

er ved vegkontoret. Arne
Lauvrak, som tidlegare vi-
karierte som produksjons
leiar i 0rsta produksjons
omrade og som kom fra
stillinga som seksjonsleiar ved plan og samordnings-
seksjonen ved produksjonsavdelinga, skal ga 1 stillinga
til ny leiar vert tilsett i haust. Han fortel at pendlinga til
vegstasjonen pa Frei ikkje er problematisk.
- Det einaste ma i sa fall vere at overlappinga mel-

lom gammal og ny jobb av og til kan verte stressande,
fortel ein alltid opplagt og sprudlande Arne Lauvrak.
(Wiggo Kanck)

«Skiltmaker»
pa Aver0ya...

ombord f0r

ferja er
mb

Dette skiltet fant vi pa Bremsnes ferjekai pa Averoya.
Teksten som opprinnelig stod pa skiltet var; Ga ikkje
ombord for ferja er tomt. Etter en viss omarbeiding av
en ukjent poet er na oppfordringen; Ga ikkje om bord
for ferja er kome. (Arne Hoem)

Klubbmestere
qolvi Bera og Arvid Boe ble klubbmestere for 1998 i
skvtinq med luftgek^r. Solvi oppnidde 517 poeng noe
som gir en gjennomsnitt pi 86 V. av 100 oppnael^e
Zd fikk 543 poeng eller en gjennomsmtt pa 90 h
poeng.

Vegvesenets bedriftsidrettslag arranger arlig klubb-
mesterskap i Molde, og det foregar over 12 skytekvel-
der. 6 deltakere i dameklassen og 12 i herreklassen har i
host og vinter skutt 1 860 konkurranseskudd pluss et
stort antall treningsskudd i kjelleren pa fylkeshuset.
Klubbmesterskapet ble avsluttet med premieutdeling
og pafolgende bankett fredag 6. mars.
(Bjorn Andersen)

Alesund trafikkstasjon
med nye ski it
Alesund trafikkstasjon har fatt montert skilt etter var
nye profil. Kanskje er det ikke sa mange som i forste
omgang legger merke til at de gamie skiltene er borte
og nytt er kommet opp pa veggen ved kundeinngang-
en. Det er ellers en allmen «sannhet» at «klaer skaper
folk». Det visuelle inntrykket vi skaper, og ikke minst at
var profil er enhetlig i hele fylket; pa bygninger, biler,
maskiner og andre kjoretoy, pa dokument osv., skaper
bestemte holdninger
og forvetninger til
OSS. Et pent ytre, et
spennende og ryd-
dig forstemote med
etaten var, har mye
a  si for hvordan

kunden eller bruke-

ren oppfatter oss
og hviike bilde som
dannes. Kort og
godt ved at vi er
ioyenfallende og
lett gjenkjennelig,
blir var visuelle

profil ogsa et kva-
litetsstempel! Pa
bildet Else Karin

Flisnes.

(Wiggo Kanck
- foto: Reidun

Nordii)
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kvalitetssikring -
hva skjer i 1998?

I ar tas kvalitetssystemet 1 bruk. Nar dette trykkes vil permene med dokumen-
ter vaere produsert og utdelt pa avdelingene. Dette er et oversiktlig materiale
og alle vil ha prosedyrer for sine viktigste arbeidsoppgaver tilgjengelige. Den
enkelte medarbeider ska! pase at det arbeidet som utfores er i samsvar med
prosedyrene og alle lederne skal sorge for at dette folges opp. Videre skal vi
utover aret utvide omradet som kvalitetssystemet dekker ved a lage prosedy
rer for alle viktige arbeidsomrader der slike ikke finnes enna. Av nye ting vi
skal i gang med innenfor kvalitetssikring er kvalitetsrevisjoner, dvs. det skal
undersokes om vi arbeider i samsvar med de prosedyrene vi selv bar utarbei-
det, dessuten skal vi ga i gang med a dokumentere oppnadd kvalitetsforbed-
ring og maling av dette.

All erfaring fra innforing av kvalitetssikrings-
system viser at det er liten avstand mellom suksess og
fiasko. Erfaringen viser ogsa at nokkelen til suksess
er engasjement, og da saerlig fra ledernes side. Hva
sier jeg sa til de som synes at kvalitetssikring er noe
t0v? Det eneste som oppnas er jo mer papir og mer
arbeid. Ble ikke kvalitetssikring ivaretatt godt nok
tidligere uten at vi hadde bygd opp systemer rundt
det? Det er ingen tvil om at dette er holdninger
blant mange medarbeidere. Kvalitetssikringsarbeid
kan bli for omfattende, det har vist seg mange
plasser. De siste ars omorganiseringer og innforing
av okonomi- og arkivsystem som ikke har fungert
alt for godt, har ogsa fort til at ikke bare de som er
mot enhver forandring har blitt skeptiske til enda mer papir a forholde seg til.

Samfunnet stiller stadig storre krav til oss. Media er blitt mye mer kritiske.
Skal vi gjore faerre feil og laere av feila vi gjor, er kvalitetssikring det viktigste
redskapet vi har. Krav om hva vi skal gjore pa kvalitetssida er derfor ogsa inn-
tatt i kontrakten mellom vegdirektoren og vegsjefen. Det kanskje enkleste
argumentet for kvalitetssikring er derfor at vi er palagt a gjore det. I mange
bransjer ses et godt kvalitetssystem pa som en nodvendighet for a overleve. Vi
har kanskje vaert for godt skjermet til na, slik at vi ikke har folt nodvendig-
heten av effektivisering, eller i hvert fall at vi ikke har lagt nok vekt pa a
dokumentere effektiviseringa vi har hatt. Andre statlige virksomheter, ikke
minst i samferdselssektoren har oppievd store forandringer. 1 privat s'ektor
heter det at det i framtida vil finnes to typer bedrifter, de med et kvalitets
system og de som er nedlagte. Overfort til offentlig virksomhet kan dette
formuleres til at det i framtida vil finnes to typer statlige tjenester de fra en
etat med et kvalitetssystem og de som er levert av private

kvalitetssystem til S f ungere? Erfaringen fra utarbeirjinga av
I  / f u * " ^"gasierrrent. Der lederen virket somen ̂ opp I systemet, ble resuitatet dSrIlg. Der ledeisen la alt til rette og etter-
spurte resultater ble resuitatet bra. Kvalitetssikring er et linieansvar. Det hiel-
per I e nvor mye vi 1 kvalitetslaget maser, det er i organiseringen av det dag-
ige arbeidet det skal tenkes kvalitet. Aller viktigst er det kanskje at lederne
pa alle niva jevniig etterspor kvalitet og at vi alle tenker kvalitet i det vi gjor.

Leif Magne Lillebakk - ridgiver



GJEnHUOMSLAG I AUGUST
litre borhammar, tre i
gangen, et seg lenger
og lenger inn i gra-
berget. Nar borstalet
bar gatt fern meter inn
puttar 0vde bender 400
kg anolitt og dynamitt
inn i dei omiag bundre
bola. Straks ladninga er
pa plass romer mann-
skapa stuffen og nokre
titals sekund etter kan

ein bade boyre og
kjenne at «der arbeides
med sagenn.
Fem meter ny tunnel
er utsprengd!

Tekst og foto: Arnold Hustad

Vi er pa Greifsneset. «Sagen» er
tunnel og arbeidet er tunneidri-
ving, tunneldriving fra Greifsneset
til Rotset i Volda. Drivinga var ved
pasketider kome cm lag halvvegs.
Og da vil det sta igjen cm lag 1 100
meter for anieggsleiar Dagfinn
Rotevatn og mannskap kan vente
gjennombrot i forskjeringa pa
Rotset.
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Byggherrens tunnelkontroll0r og etaten sin milande kunstnar, Eriing Pilskog saman med
tunnelriggen.

Det er Veidekke AS som er

entrepenor pa tunneldrivinga og
for ferdiggjering av tunnelen fram
til berelag. Tunneldrivinga tok til
den 6. oktober 1997.

Prosjektet er kome i stand under
den rettkomne merkelappen «ras-
sikring». Formalet er a sikre trafi-
kantane som trafikkerer den rasut-

sette vegstrekninga mellom Greifs
neset og Andaneset med tunnel.

i- . •

Aktiviteten erstorpS 0vre Rotset

Knytt til tunnelen er ogsa eit om-
fattande vegprosjektet i dagen pa
Volda-sida som er 2 km langt og
femnar om 2 bruer, 2 kulvertar, 2
rundkoyringar og ei rekkje tilpas-
singar til sidevegane. Det er etaten
sjolv som star for bygginga av dette
avsnittet av prosjektet. Arbeidet
tok til i februar og der er no svaert
hog aktivitet.

Vi spor prosjektleiar Rolf Arne
Hamre nar ban vil invitere sine
trugne medarbeidarar til champag
ne og det som «likar e» pa roysa i
tunnelmunningen under Roteset-
hornet?

~ Hm Hm Onsdag 5. august
1998!

- Ja vel! Og n§r kan vi ta pJ oss
slipset, vasskjemme hiret og mpte
fram og hpyre store talar 1 rSdhus-
salen i Volda?

I  juni 1999 er malet, men sjolv
om dette kan verte festdagen for
avslutning av prosjektet er ikkje op-
ningsdatoen bestemt.
- Det er lagt opp til eit naert sam-
arbeid med Volda kommune ved-
komande planar og praktlske Idy-
slngar knytt til felles Interesser.
Korlels fungerer det og kva erfa-
rlng bar du sJ langt?

'r,
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Tunnelriggen pi veg mot stuffen etter endt utiasting.

- Kjempeflnt!
- Kor mykje er belle prosjektet be-
rekna til S koste?
- 103 millionar 1999-kroner.
- «Du velt at ban] Karl be vorte
svaert npyjen me i balde pi at
pengane ska strekkje tll» - og kor
vurderar du dette etter at bovud-
prosjektet bar vore I gang eit baiv-
ir?
_ Eg trur at det skal halde.
_ Er del brakete og vanskelege
desse karane som arbelder I det
bprsnoterte entreprenprflrmaet

Veidekke A/S?
_ Nei, dei er greie karar og sapass
brak ma det no vere.

sje heim fra gjennomslagsfesten
den 5. august kl. 23.30. Vil du beta-
le drosjen dersom det ikkje vert
denne datoen?

Men no vert tronderen i tvil.

Han vil forst vite kvar eg bur og et
ter at ban hoyrer det fell ban lift i
stavar men lovar ikkje anna enn at
det kjem til a skje ein gong i au
gust.

Under tvil om tidspunkt for gjen
nomslagsfesten flytter vi oss til an-
leggskontoret til Veidekke AS pa
Greifsneset for i sporje anieggs
leiar Tormod Stigen:
Det gar tregt dette her. Inndrifta er
berre 60-70 meter per veke, Er det
fjellet eller er det sunnmoringane
som er vanskane?
-Tregt nei, inndrifta er normal den
med omsyn til fjellkvaliteten og
sunnmoringane bar stort sett vore
grei dei til no.

Eg bar allereie bestilt meg dro-

Men nokre bar det beilt klart og
allereie eit balvar for gjennomslag:
T-sbirt med kunstnerisk utforma
logo for storbendet er pa plass.
Prosjektet og byggberren sin tun-
nelkontrollor og etaten sin malan-
de kunstnar, Eriing Pilskog, avslutta
siste finpussen pa gjennomslagslo-
goen allereie i byrjinga av mars.
Men ban lovar meir: T-skjorter til
gjennomslagsfesten og framfor alt
ein sikker og trygg tunnel.

Det er likevel noko underleg
som skjer nar den 2 200 meter
lange tunnelnatta moter dag og
den gamie rasutsette farvegen et-
terkvart vert avioyst av Rotsetborn-
tunnelen. Verdinorm og malestav
bar vore brukt om kvarandre i pro-
sessen framfor for prosjektet kom i
gang, men ein milepel er under-
vegs!

Gunnar Rovde (tv.) og Olav Grevsnes bak
kikkerten og Andre Asle Rovde (flisgut).
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og tvers

Ved Kristiansund trafikkstasjon har
det vaert ekstra stor pagang for a fa
registrert det nye «folkekj0ret0y-
et», den sakalte TRIKE-sykkelen.
Moldefirmaet Rewaco Norge har sa

langt importert snart 30 sykler de
siste 6 maneder.

Trike er blitt veldig populaert i
det siste. Pent brukte sykler impor-
teres til Norge og selges som varme
hveteboller. Prisen ligger i omradet
fra ca. kr 135 000,- til opp mot kr
200 000,-. Dette er altsa ingen billig
fornoyelse. Rewaco Norge driver
hovedsakelig med import. Syklene
selges videre gjennom firmaet
Motoport som er et av landets stor-
ste pa salg av motorsykler. Sykler
med automatgear har vaert spesielt
etterspurt i det siste, dette skyldes
blant annet stor interesse hos funk-

sjonshemmede.
Det stilles krav til forerkort i

klasse B (personbil) for a kunne kjo-
re sykkelen, samtidig er det krav
om a benytte hjelm. Ved innkjop

IEjUXUIAk

fra utiandet blir kjoretoyet fortol-
let som personbil. Bruktimporterte
kjoretoy skal som kjent godkjennes
i hvert enkelt tilfelle, og da gjelder
reglene for motorsykkel.
- I starten var disse kjoretoyene

belt fremmed for oss, sier faggrup-
peleder Ole Dragseth ved Kristian
sund trafikkstasjon. Vi har imidler-
tid satt OSS godt inn i reglene som
gjelder og har innarbeidet gode

rutiner til forvaltningskontroll av
TRIKE-sykler, avslutter Dragseth.

(Arnfinn Lovik -

foto: Arnfinn Lovik /Ole Dragseth)

Styrkjer kunnskapen om miljp og kultur
I desember i fjor deltok knapt 70
tilsette i Statens vegvesen More og
Romsdal pa kurs i miljokunnskap.
Dette var det forste av i alt fire

dagskurs med miljo- og kulturfag
som tema. Malet var a auke var

generelle kunnskap i desse faga.
Dette er i trad med St meld nr. 37

om Norsk veg- og vegtrafikkplan
1998-2007, der det er lagt til grunn
at Statens vegvesen skal heve miljo-
kompetansen bade pa leiarniva og
elles i etaten.

■Kuria var la'^t ojap '] ©vt samar-

fl/MSimmm, Kulturavdellnga
•\ fyVkeskommunen og Vegvesenet.
Gjennom desse kursa har vi fatt ei
kort innforing i mlljo- og kultur-
faga. Ved a fa eit storre innblikk i
dGSS6 fdgfsltd, vil venteleg ogsa det
daglege samarbeidet mellom eta-
tane bli endS betre. Demed v,l ^
kunne arbeide fram den totalt sett
beste teysinga for samfunnet vart.
Vi har mellom anna vore gjenno

desse tema: konflikten mellom vilt
og veg/fisk og veg, arkeologi, kul-
turminne, kulturlandskap, lovverk,
miljomal i arealpolitikken, vegplan-
legging i forhold til friluftsliv, na-
tur- og kulturverdiar.

- Vi vil no evaluere del fire
dagskursa, fortel Svein Solbjorg i
vegsjefens stab. Blir resultatet at vi
vel a haide fram med kompetanse-

heving innan miljo og kultur, vil
truleg den vidare opplaeringa bli
meir innretta mot at det blir ulike
tema for ulike grupper i etaten, av-
slutta Svein Solbjorg.

(Reldun Nordli)



Ikke skodd for
norske vinterveger

Pa veg opp fra Sjoholt mot 0rskog-
fjellet (E39) traff jeg pa en semitrai
ler som sperret kjorebanen ved al-
dersheimen fordi den ikke kom

opp, seiv om det var vinterveg med
god standard. Jeg bisto med manu-
ell dirigering slik at traileren kunne
rygge ned til sentrum.

Deretter ble sjaforen som var av

polsk nasjonalitet, bedt om a kjore
inn pa plassen til Storfjord bilverk-
sted slik at jeg kunne kontrollere
dekk og kjettinger. Resultatet gar
frem av biidene og det ble nedlagt
kjoreforbud til alle dekk var skiftet.

Det ser ut for at problemet med
vogntog fra 0st-Europa som ikke er
skodde for norske (vinter)veger er
et okende problem. Slike tilfeller
som dette er vel av de mer ekstre-
me. For Vegvesenets kontrollorer
krever kontroll av disse kjoretoy
vesentlig mer ressursforbruk enn
med nordiske kjoretoy. Dette kom-
mer av manglende okonomi til a
utruste bilene etter paiegg som blir
gitt, samt darlige sprakkunnskaper.
Det okonomiske blir stort sett lost
ved at andre kommer inn og stiller
garanti.

F.eks. sa ble to Rumenske traile-

Blide karar pa
Valle-Hahjem

re med til sammen fire sjaforer,
stoppet i en rutinekontroll i Drag-
sundet i februar (eller rettere sagt
de unnlot a stoppe, men ble stop-
pet i Spjelkavik i stedet). Disse to
kjoretoyene fikk ogsa nedlagt
kjoreforbud for manglende dekk
og kjettinger pa glatte vinterveger.
I tillegg var bremsene pa semitrai-
lerne til disse to kjoretoyene til-
synelatende avstilt. Vi var tre perso-
ner som arbeidet i til sammen 6
timer for Vegvesenet var ferdig
med saken, og anmeldelsen var
overlevert politiet.

(Runar Inge Larsen)

T:.'

3
Hans Enstad, Ivar Innvik og Per
Ivar Platen er tre av karane vare
som er i full jobb pa europa-l
vegparsellen Valle-Hahjem. Det'
var tre blide og smilande «pro-
duksjonkarar» vi motte, da vi la

,  inn ein kort stopp pa aniegget
;  for ein kort prat, men forst og
1  fremst for a sikre oss nokre bilete
I  fra aniegget. Omiegginga av den
1  1,6 km lange parsellen pli
europaveg 39/136 starta opp i
desember i fjor. Kostnadane er

;  rekna til 11 millionar kroner. D^
er ikkje fast dekkje teke med.
Allereie seinhausten vert trafik-
Iken set pa, medan restarbeid
Svert gjort ferdig tidleg neste ̂ r.

^(Wlggo Kanck)

veg og virke 2/98 7



traf ikkavdel ing

Service,
ja, men dyrt!
God service er selvsagt et overordnet mal for Statens
vegvesen. Var policy er en desentralisert virksomhet
med stasjoner spredt utover hele fyiket. Men dette kos-
ter - service er dyrt.

Innen trafikant og kjoretoy har
hatt problemer med a holde oss in-
nenfor tildelt budsjett. Vi har der-
for vaert nodt tii a gjennomfore
reduksjoner i kostnadene. Dette er
bakgrunnen for at virksomheten pa
Skei, Andalsnes og Gurskoy ble lagt
ned i fjor.

Det er imidlertid mulig at det
ma gjennomfores ytterligere kost-
nadsreduksjoner. Derfor har vi 1
Handlingsprogrammet for 1998-
2001 gift uttrykk for at vi vi! vurde-
re en eventuell nedleggeise av virk
somheten pa Sunndalsora. Dette
har naturlig nok fort til fortvilelse
hos de ansatte ved stasjonen.
Framtiden virker med ett mere

usikker. Situasjonen er ikke blitt
bedre ved at vi nylig har gitt tilba-
kemelding til Vegdirektoratet om
at en betydelig reduksjon i budsjet-
tet for 1999 vil medfore at virksom

heten pa Sunndalsora legges ned.
Arbeidsmengden ved stasjonene

har okt ar for ar. Dette viser etter

min mening at stasjonene har hatt
og har sin berettigelse. Vi har ikke
noe onske om a legge ned stasjo
nen, og vi haper at budsjettene for

de kommende ar gir rom for a opp-
rettholde virksomheten pa Sunn
dalsora.

Avtalene om vintervedlikehold

forte til en kostnadsokning pa 6
mill. kr. Som et ledd i a spare inn
dette, ble det gjennomfort en re
duksjon i vinterstandarden pa riks-
veger med en ADT<1 000 kjoretoy.
Ulempen er ikke bare darligere
framkommelighet, men ogsa ok-
ning i trafikkulykkene. Vi har na
fatt palegg fra Vegdirektoratet om
a gjennomfore normal standard.
Dette vil fore til en kostnadsokning
pa vedlikehold til hosten pa 2 mill,
kr., og 6 mill. kr. for 1999. Merkost-
nadene ma tas inn i en reduksjon
av asfaltbudsjettet.

Forhandlingene med More og
Romsdal Fylkesbatar As om avtale
for 1998 har vaert viet stor opp-
merksomhet bade av politikere og
media. Bakgrunnen for denne
interessen var at vi for 1997 matte

bruke vel 6 mill. kr. av drifts- og
vedlikeholdsbudsjettet i tillegg til
rammen for a fa avtalen i havn.

Dette har politikerne klart gitt ut
trykk for ikke er akseptabelt.

registrering

En gladmelding til slutt! Vi har
na blitt enige om en avtale som
bade More og Romsdal Fylkesbatar
As og vi er enige om er til a leve
med. Gjennom spleiselag har vi
dessuten i tillegg fatt etablert en
2-ferjelosning pa strekningen
Halsa-Kanestraum fra varen av.
(Arne Johnsen - foto: Wiggo Kanck)

49 OOO kj0ret0y til kontroil
Ordningen med utvidet periodisk
kontroil medforte en okning av
kontrollvolumet fra 220 000 til ca.

970 000. 1 vSrt fylke skal det i 1998
kontrolleres ca. 49 400 kjoretoy,
herav ca. 35 8000 personbiler.

Fra sentralt hold er det antatt
10% av lette - og 25% av de
tunge kontrollene vil bli utfort av
Statens vegvesens trafikkstasjo-
ner, og dette er det budsjettert

(Palmar Hurlem-foto: Wiggo Kanck)

bybudst
1 MOLDE
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Funksjonsavtaler
I  1999 skal alle avtalar mellom tra-

fikk og produksjon om «Drift og
vedlikehald» vere funksjonsavtalar.
Avtalane skal styre forholdet mel
lom trafikk og produksjon og skal
vere grunnlaget for vurdering av
driftsform og vurdering av kostna-
dene i distrikta og i fylket.

Avdelingsleiarmotet har sett
ned el arbeidsgruppe som skal lage
til teksten i funksjonsavtalane.
Seksjonsleiar Ivar Hoi leier gruppa,
med Per Brandii og Steinar Vestnes
som medlemar. Avtaleteksten skal

beskrive kva som skal gjerast pa
vegnettet. Dette igjen vil verte
grunnlaget som produksjon ma ga
utifra nar del skal kalkulere arbei-

det. Opplegget, som Akershus har
utvikia, skal vere ein mal for det vi-

dare arbeidet 1 alle fylka. Avtale
teksten skal vere klar innan 1. no-
vember.

I del to siste manadane i ar skal

produksjon 1 del fire omrada lage
til kalkyle.

Erfaringane fra Akershus viser at
det tek relativt mykje tid a fa lage
til grunnlaget for ein funksjonsav-
tale. Gruppa vonar difor pa mange
konstruktive innspel i arbeidet i

tida framover.
Vegdirektoratet har meddelt at

Akershus, Hedmark, Troms, Horda-

land og Lagendalsomradet i lopet
av 1998-2001 skal lyse ut eit geo-
grafisk omrade pa funksjonskon-
traktar til private. Samstundes blir
alle fylka bedt om a sja naerare pa
kva for geografiske omrade i eige
fylke som kan vurderast for bortset-
jing til private. Avdelingsleiarmote

har bestemt at ovannemnde grup-
pe ogsa arbeider vidare med dette,
og ha eit forslag klart i ar.

Vegdirektoratets si vurdering sa
langt er at vart fylke er aktuelt «i ar
2002 og vidare utover».
(Steinar Vestnes)

IVIye
f0rer-
kort
Na er det ca. 2,5 maned siden opp-
start av produksjon av den nye
forerkort-typen.

I More og Romsdal er det bestilt
ca. 3 750 forerkort. Det er litt i un-

derkant av forventet.

Vi har ikke hatt nevneverdige
problemer, men vi har avvist mange
bilder. Bildene skal ha hvit bak-

grunn og ellers vaere skarpe og
tydelige.

Den som i dag kommer til en
trafikkstasjon og skal fornye eller
ta forerkort, ma ha med et bilde og
legeattest dersom det er pakrevet.
Vedkommende far da et kjorebevis
som er gyldig i 2 maneder. I lopet
av 10 dager skal det nye forerkortet
ha kommet hjem til vedkommende
i posten.

(Solvj M. Berg)

lUoen er

glad i dere!
Konfirmanten er ikke alltid like
lett a naerme seg om en vil pro
ve i gi dem en ballast de kan
ha bruk for som trafikanter. Det
fikk jeg erfart da jeg tidligere i
ar var invitert til en konfirmant-

time i Kristiansund.

Min innfallsvinkel var a naer

me meg problemet fra en an-
nen side, og prove a fortelle at
det a ferdes som trafikant ikke

er mer spesielt enn a vise hen-
syn og omtanke for andre.
Overfor 15-16 aringer er det
dodfodt a prate om paragrafer
og reaksjonslengder.

Praten kom i gang, og ung-
dommene ble svaert engasjert -
til tider sa sterkt at det ble van-

skelig i holde orden pa innleg-
gene. De mest aktive fantaserte

om kjoring i vanvittige hastig-
heter og om bildekk sa brede
som akerruller.

Noe mer alvorlig ble det da
vi begynte og prate om konse-
kvensene om uvettig biikjoring,'
bade for ungdommene selv og
for andre. De vordende konfir-
mantene matte vedga at det
var en viktig ting de hadde
oversett i fantasien om a kjore i
200 km/t langs kaia i Kristian
sund, med stor mulighet for S
skade eller drepe seg selv og |
andre: At noen er glad i dem!!!
(Arild Johnny Stolen - lll.foto; Wiggo

Kanck)
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ffFrem fra

glemselenn
Arbeidet pa andre etappe av «Den
glemte veg», Rv 64 mellom ©rjavik
og Gaustadmyrene i Eide kommu-
ne, er godt i gang. Den knapt 4,4
km lange parsellen vil i hovedsak
folge samme trase som eksisteren-
de veg, bort sett fra en kort strek-
ning som legges om for a fa til-
fredsstillende siktforhold. Nar

strekninga ligger ferdig i 1999, vil
vegen fa en total bredde pa 7,5
meter. Dimensjonerende fart blir 80
km. Trafikken pa Rv 64 bar okt kraf-
tig etter at Atlanterhavsvegen
kom. Det er ventet en ytterligere
okning nar siste parse!! blir ferdig
om ett ars tid.

Forholdene pa den gamle og
smale grusvegen blir betegnet som
kaotiske. De kaotiske forholdene er

det storre kjoretoy som vinterstid

og i telelosningsperioden som i ho
vedsak far oppleve. Hele strekning-
en er kostnadsregnet til 29 miilio-
ner kroner.

Pa bildet ser vi Per Gudmund

Sildnes i arbeid.

(Wiggo Kanck)
A,

F0rst med lUy stasjon i Brevika
DAK - ute

Alesund trafikkstasjon er, sa vidt
vi kjenner til, blant de forste sta-
sjonene i fylket som bar tatt i
bruk DAK-systemet. Riktig nok
som en proveordning, forelopig,
men distriktsleder Runar Larsen

(bildet) sier at ban klart ser bebo-
vet for at ansatte pa stasjonen
bar tilgang til og laerer seg a bro
ke systemet.
- Vi bar fMt DAK pa stasjonen

for bruk som et redskap til plan-
legging av mindre trafikksikker-
hets- og vedlikehoidstiltak. Det
vil nok vaere faggruppe veg som
blir primaerbrukeren, forteiler
Runar Larsen, som selv bar mer
enn 10 ars erfaring med f
fra sin tidligere arbeidsplass.
(Wiggo Kanck)

Oi8S525 Ji:S25C0

Alesund produksjonsomrade sitt
nye stasjonsbygg vart teken i bruk i
fjor baust. Bygget, som ligg naerast
«veg-i-vegg» med Alesund Trafikk
stasjon, avloyser dei gamle brakke-
ne som produksjonsomradet tid-
legare nytta. 1 ein periode var det
pa tale a bygge ny vegstasjon her,
men loysninga blei altsa at stasjo
nen vert opprettbalde i Drag-
sundet Nybygget, som innebeld

kontor, sanitaerrom, garasje, sand-
iager og bar vaskeplass for viktig
utstyr, ska! og tene som oppmote-
plass og base for produksjonsfolka i
Alesund- og Spjelkavikomradet.

Produksjonsavdelinga voner el-
les a kunne byggje om og reparere
den gamle strosandballen i Brevika
og flytte denne til Eidsdalen.

(Wiggo Kanck)
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Stordalstunnelen
I tunnelen fore-

gar vatn og

frostsikring, til
saman 20 000

m' ska! mon-

terast for fris-

ten 17. april - |
98. '
Dryppsikring
vert utfort av

to arbeidarar
fra Alesund
produksjons-
omrade,

medan

W. Giertsen A/S

og Hydro Aluminium Vik Verk A/S
leverer og monterer hhv. 11 500 m^
WG Tunnelduk og 7 500 m^ Miljo-
hvelv M-93. Mellom portal og bru
pa Dyrkorn set vi opp ein mur av
naturstein, ogsa her er det to arbei
darar fra Alesund produksjons-

0ksenclalstunnelen

MUrifWI^hr 0yen yed meggs-
hontoretpg oppsynsmann Sigmar
pa^ig It# Sogn og Fjorit^e viser
OSS 1000 metprs merke som ble

passert '24. mars.

Alt riggarbeidet er ferdig, og var
nye brakkeleir fungerer svaert
godt med god mat og nytt para-
bolanlegg. Vi bar totalt 11 arbei
darar, medan Sogn og Fjordane
bar 10. 4. april er vi 1132 meter
inne i fjellet fra Sunndalsora. Det
er 200 meter framfor planen, og
no bar vi drevet i 17 veker sidan
starten i fjor. Fjellet er omiag som
forventa og beskrevet i geologisk

rapport. Det er innsett 4 952 boltar
(4,5 pr. meter mot planlagt 3,2).
Vidare er det spruta pa 1 225 kubikk
betong (1,1 m' pr. meter mot plan
lagt 0,9). Tunneisteinen vert kjort pa
ymse depot pa Sunndalsora. Vi skal
lagre stein til knusing for asfaltpro-
duksjon og knusing av masser til
bruki tunnelen.

(Kristen Leganger - foto: Reidun Nordii)

omrade som gjer jobben. Vart an-
svar bar oppsynsmann og ein arbei-
dartil utsetting og kontroll av vatn
og frostsikringa.

(Kristen Leganger-
foto: Reidun IMordli/Kristen Leganger)

Salige kokebokforfatter Henriette
Scbonberg Erken skal visst nok i
sitt oppslagsverk om gode mat-
retter ha skrevet noe slikt som
at.... «man tager hva man ha-

nettopp disse orde-
ne var det som dukket opp, da
Per Gudmund Silset gjorde som
Erken Skjonberg badde skrevet.
Han tok rett og slett det ban
badde for banden - en grastein -
og dermed var stikkstanga pa
plass. Billig og effektivt i disse
sparetider, ikke sant?
(Wiggo Kanck)
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Forslagsvirksomheten
pa Kulturdagene
Kulturdagene pa vegmuseet naer-
mer seg med stormskritt. En forel0-
pig oversikt fra februar, viser at det
kan komme mer enn 2 000 deltake-

re, og fra eget fylke bar det meldt
seg pa 35 deltakere. I tiliegg bar
mange meldt seg pa som tilskuere.
Jo da, alt tyder pa at kulturdagene
kan bli arets arrangement 1 Statens
vegvesen.

Na skal ogsa forslagsvirksom-
beten til Lillebammer i dagene 19.-
21. juni. Som kjent er forslagsvirk
somheten et tiltak for a fa vare an-

satte til a «grave litt i bjernekista»
og produsere nye ideer og losning-
er som etaten skal kunne nyttiggjo-
re seg - selvsagt til beste for alle

patter. Na inviteres alle fylkene, og
Vegdirektoratet, til a delta i en
konkurranse om beste forslag i 1.
kvartal 1998. Hvert fylke kan velge
ut et lokalt premiert forslag, som
kan vaere med. Og etter bva Veg og
Virke kjenner til, vil More og
Romsdal vaere pa plass pa staden til
forslagsvirksomheten.

La OSS bare ta med at det i fjor
ble levert 16 forslag, og at flere
allerede ligger pa den lokale nemn-
das bord til bedomming. Forslags-
nemnda i More og Romsdal (bildet)
oppfordrer fortsatt til kreativ ten-
king og gode losninger.

(Wiggo Kanck)

Bedriftsidrettslaget
rundet de femti
I  1997 kunne Vegvesenets bedrifts-
idrettslag feire sine forste 50 ar.
Dette ble beborig markert med
jubileumsfest pa Skarstua 24.
oktober. Tidligere formann Joban

Lokal behanclllng
av perinisjons-
spknader
Vi har no sendt ut retnings-
liner for permisjon og ved
sjukdom til alle med
personalansvar. For deg vil
det seie at nSr du skal sokje
pm permisjon innanfor ei
ramme pa 10 dagar stiler sok-
naden til din overordna. Pet

er nokre unntak; soknad om a
fi permisjon med Ion for a ga
till «aJ.ternativ behandiingn
og alle saker i samband med
fodseil og adopsjoia, dei skal
fraimims awgjfirast av perso-

Lifcems spfcnar

Sudmannl

Sudmann (t.v.) og nestleder Andre
Moltubakk (t.b.) mottok pa vegne av
bedriftsidrettslaget gaver fra kret-
sen. I midten ser vi veteraner fra

1950-ara; Rudolf ©lander, Martinus
Bergsli og Odd Harnes som ble
bedret for sin tidligere innsats.

Den forste dokumentasjon pa
aktivitet i bedriftsidrettslaget er fra
vinteren 1947 da berrene T. L.

Wiborg og A. Sjolberg deltok i
skirenn. De kom pa b.b.v. fjerde og
niende plass. I tiden fra 1958-67 var
det en dodperiode i lagets aktivite-

ter, for Odd Harnes med flere spar-
ket liv i bedriftsidrettslaget igjen i
1968. Siden den gang bar aktivite-
ten stadig okt og samlingen av
diplom, medaljer og pokaler vokser
■"^skt. Jubileumsaret ble et merkear
bade for fotball- og volleyballgrup-
pa i bedriftsidrettslaget. Dame-
laget i fotball gikk for forste gang
belt til topps i vegcupen, mens ber-
renes forstelag i volleyball vant
1. divisjonen - for forste gang pa
23 ar.
(Reidun Nordii - foto; Anne Trine Hoe!)
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Stor aktivitet pa Todalsvegen
Arbeidet pa riksveg 671, Asboen-
Haugen, var godt i gang da Veg og
Virke besokte aniegget i slutten av
mars. Vegomleggingen er forste
etappe pa opprustingen av Todals
vegen og vil aviose de vanskeiige
og bratte svingene opp Asbohau-
gen, samt bratte parti pa begge
sider av brua over Soya. Det er pro-
duksjonsavdeiinga 1 Statens vegve-
sen som utforer arbeidet i egenre-
gi. Johannes Holten (t.v.), Jon Isvik
og Tommy Gronseth kan konstatere
at aktiviteten pa aniegget er stor.
Det er na til sammen 27 arbeidere

og 23 maskiner ved aniegget.
Arbeidet pa den vel 3 km lange

strekningen tok til med skogryd-
ding i desember 1997. I midten av
februar startet arbeidet med mas-
seflytting og det skal til sammen
flyttes 200 000 m^ masse. Arbeidet
med bru over Soya, Haugafossbrua,
startet i midten av april og det er
var produksjonsavdeling som star

for bygginga. Brua blir 92 meter
lang og er ei stalplatebaerebru med
betongdekke.

Strekninga vil fa en total veg-
bredde pa 6,5 meter og farten er
dimensjonert til 80 km/t. Det vil bli
satt trafikk pa nyvegen utpa sen-
hosten 1998, men noe mindre puss-
arbeider vil nok sta igjen til over
vinteren. Parsellen Asboen-Haugen
er kostnadsregnet til 27 millioner
kroner, i tillegg kommer kostnade-
ne for Haugafossbrua. Totalt er det
avsatt 35 millioner kroner til Todals

vegen.

Planene er ogsa klare for den nes-
te utbedringsetappen pa riksveg 671.
Det er den 2,8 km lange parsellen
Svinvika-Markussteinen hvor det

inngar en tunnel pa vel 1 000 meter
gjennom Svinvikhamrene. Nar det
blir oppstarte pa denne strekningen
er forelopig litt usikkert.

(Reidun Nordii)

Eiksundprosjektet sett med studentdyner
Eiksund er «hot stoff», ingen tvil
om det. Interessen om dette pro-
sjekt er stor. Sa stor at landskaps-
arkitektstudenter fra Landbruks-
hogskolen pa As kastet sine oyne
pa det i fjor host. I faget «Store
|andskapsinngrep» tok 30 fjerde-
ars studenter fatt pa Eiksund
prosjektet som sin prosjektoppga-
ve. Studentene ble delt inn i 6 grup-
per, som arbeidet ut planer og for-
slag til losninger for ulike delomra-
der. I mars ble prosjektoppgavene
presentert for folk bade innenfor
og utenfor etaten var. I tillegg til
utfyllende og gode prosjektopp-
gaver, laget ogsa fem av de seks
gruppene modeller for sine omra-
der. To av studentene, Gunnlaug
Brandshaug (t.h) og Elisabeth

Halvorsen, presenterte prosjekt
oppgavene pa vegne av gruppene.

Prosjektleder Oddbjorn Pladsen,
var godt fornoyd med studentenes
innspill og losninger. Han ser ikke
bort i fra at elementer fra oppgave-
ne kan bli innarbeidet i den endelige
losningen for Eiksundsambandet.
(Wiggo Kanck -foto: Anne Trine Hoel)

Svart
sommer i

Sunndalen

Denne sommeren vil Statens veg-
vesen Sor-Trondelag i samarbeid
med var produksjonsavdeling
legge 40 000 tonn asfalt i naer-
omradet rundt Sunndalsora.

Produksjonen skal forega ved
tunnelpahogget i Krogshavn, der
tunnelmasse fra 0ksendals-

tunnelen skal brukes som tilslag.
Et mobilt asfaltverk fra nabofyl-
ket skal vaere produksjonsklart
nar fellesferien er over.

Trafikantene i dette omradet vil
oppleve en hektisk ettersommer
der blant annet riksveg 70 fra fyl-
kesgrensa (Graura) til Brand-
einen skal fa nytt dekke. Dette er
ei strekning pa hele 35 kilometer.
Dette prosjektet alene skal ta
unna 25 000 tonn asfalt. Ogsa
andre parseller med dekkefor-
nyingsbehov, forst og fremst
strekninga Mo-Alvundfoss (10
km) vil bli prioritert i ar.

(Jan Arlld Johansen -

lil.foto: Wiggo Kanck)
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Jubilanter i lUorsk Arbeidsmannsforbund

Arne Orset

Eide og Fraena vegklubb
Per Sira

Averoy og Frei vegklubb
Knut Olaus Bjerkelund
Averoy og Frei vegklubb

BiEfirnsE*::*

Bjarne Haga
Rauma vegklubb

David Grevdal

Rauma vegklubb

Svein Bolm Surna, Rindal

og Valsoyfjord vegklubb

if®"

Gunnar Strand Surna, Rindal

og Valsoyfjord vegklubb

Code
opplaerings-
tilbod!
- Eg stikk berre hovet innom dora dykkar for
a minne tilsette om at skulle nokon ha pla
nar cm a auke elier skaffe seg ny kompetan-
se fra NTNU elier NLH ma det handlast raskt,

seier ein tydeleg travel Johan Sudmann, og
leggtil:
- Soknaden ma vere pa vegkontoret seinast
22. mai 1 ar.

Det er sendt ut brosjyrar om tilbodet til
alle veg- og trafikkstasjonar. Pa vegkontoret
far du brosjyra hos avdelingsleiaren din elier
pa personalseksjonen. Det same heftet inne-
held og informasjon om EEU-kursa, som no
bar direkte pamelding.
-Tllboda fra NTNU og NLH er eigentleg gan-
ske uvanlege i offentleg praksis. Det er der-
for ille at vi i sa liten grad nyttar oss av del.
Oppfordringa ma derfor vere, undersok tll
boda og sja om dette kan vere noko for deg,
seier Johan Sudmann.

Far vi eit

fyikeskommunait
vegvesen, elier.....?

Samferdselsdepartementet vur-
derer no om delar av vegnettet
ska! omklassifiseres. Om dette
vert gjort, vil riksvegnettet verte
omklassifisert til fylkesvegar.
Stamvegnettet er det ikkje aktu-
elt a gjere endringar med. Dette
blei stadfesta da samferdsels-
ministeren svara pa sporsma! 1
Stortingets sporjetime fra tid-
legare samferdselsminister Kjeil
Opseth. Cm utgreiinga skulle
konkludere med at riksvegane
blir fylkesvegar, kan det vere at
den logiske konsekvensen vert at
del statlege vegkontora vert fyl-
keskommunale.

Men dette er det altsa ikkje
teke avgjerd om. Era fleire hold
vert det sagt det er uheldig med
ny omorganisering av Statens
vegvesen rett etter at etaten bar

gatt gjennom ei omfattande om

organisering. Stortinget har hel
ler ikkje bede om ei omklassifise-
ring av vegnettet. I etaten er det
og ei klar oppfatning av at ei om-
klassifisering ikkje loyser dei ut-
fordringane og problema vi star
ovanfor innan veg- og trafikksek-
toren i neste arhundre.

I staden vert det vist til at i ei
effektivisering av vegdrifta burde
ein heller provd seg pa ei anna
todeling, riksvegarog kommuna-
le vegar. Men ei slik deling vil
sjolvsagt gi faerre oppgaver til fyl-
keskommunen, og da sa

Forebels har ikkje noko
skjedd, og fa trur at vi fa eit fyi
keskommunait vegvesen, nokon
gang.

(VVIggo Kanck - foto: Hjalmar Brudeseth)

Sseferb0 Surna, Rindal
og \/als0yfiord vegklubb
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Her er en ny prove pa egen visdom. Sporsmalene er ikke av de vanskeiigste. Sa cm
du er ansatt i Vegvesenet - eller du far bladet av andre grunner - svarene tror vi du
har. Sa igjen, ta utfordring! Hva heter vegdi>ektpren? Hvilke store vegprosjekt ^
apnes i fylket denne sommeren? Hva heter bedriftsbladet vart? Verre er det ikke.
Har du svarene pa disse sporsmalene, tror vi denne siden er noe for deg. Da er det
bare a fortsette.

1. Bildet, som ligger under teksten, er hentet fra et «banebrytende» vegpro
sjekt i fylket. Prosjektet var et av fem proveprosjekt i iandet. M spor; hvifk^t
prosjekt er dette og hvor i fylket befinner vi oss?

■  ■ j I ■
Hva heter produksjonslederen i Kristiansund prgduksjonsomfacle?

..mi

Hvbr mange drepte og skadde var det pa vegene i fylket siste ar?

Lederen i samferdselsutvalget i fylket, har en politisk fremskutt posisjon.
Hva heter han, hvilken politisk posisjon innehar han? - W i|^

ir-N: W J-»

5.

6.

7.

Hvor mange kjoretoy er registrd^fkristiansuhd trafikkdistrikt 31/12-97?
5

Enn i Alesund trafikkdistrikt, da?
a

u  ! . f, t . I ,£

Ei vegstrekning i fylket blir ofjte kalt for «Den glemte veg». Pa hviiken riftSfi-
veg og i hyilken\:ommune bef inner vi oss nar vi kjorer denne streknii^ga?

0

i

8. Trike-sykkeJisynes a kunne bli arets sommerslager blant svorne tilhengere av
to-hjuling(g|:,ryrspjor, hva dr en frike-sykkel og hvilken forerkorildasse kreves !i>.
for a kunne kj'ireiedskapep? gi |

9. Kjenner du Statens^vegvesen sin fire hovedrha^R' ^ ̂  "
fx.... ^ -w lii

10. Vet du hvor mange riksvegferjesamband dd^M i More og Romsdal ved Ut-
gangen av 19977^ „l"rv

11. Hva heter jurdisk konsulent i Statens vegvesen More og Romsdal?
il

-  I;

12. Hvor lang blir Oksendalstunnelen? .

Vwwef .
.y muuJL.

13. Stavbrekkfonna pa Geirangervegen voider hver var storO^oblemer -
'  I ar skal den tas, men hvilken metode diskuteres? -

S.M!P|0|/\| 996S "Zl • osneH UJ0fqjox'Li. • £Z'Ol • 9'!^
asswf#ii«nd poB Bo Bhiiu ^ '"996S ZI . osneH UJOfqjox li. . iz 01 • 93^
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Returadresse:

Statens vegvesen
More og Romsdal
Fylkeshuset
6400 Molde
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